
BUSKERUD SAU OG GEIT 

REFERAT FRA ÅRSMØTE FOR 2022 

25.2.2023 på Tyrifjord Hotell 

 
 

Leder Gerd Jorde ønsket velkommen til årsmøte på Tyrifjord Hotell. 

 

Lokallag fikk presentere årets aktiviteter.  

✓ Alle lokallag avholder årsmøte og har ansvar for ull-levering til Norilia. 

✓ Lagene informerer om stabilt medlemstall eventuelt noe ned.  

✓ Aktivitetsnivået har vært lavt under pandemien, med noen variasjon.  

Vi nevner noen av aktivitetene: 

✓ Skinnkurs og gjeterhund-kurs samt prøver. 

✓ Vår og høstmøter med fag og sosialt samvær m/ pinnekjøtt / grilling. 

✓ Flere lag har felles innkjøp av flis, mjølkepulver, gjerdestolper med mer. 

✓ Tilskudd blir gitt til revefelling, utmarksoppsyn, jaktlag for rovdyr 

Det kom fram en del frustrasjoner rundt oppstart av nye medlemssider med 

innlogging som tillitsvalgt og med 2 faktorsystemet. 

 

Leder Gerd Jorde leste Leders tale fra årsmelding 2022. 

 

Årsmøtesaker: 

 

1. Opprop. 

Oppropet viste at 20 av 32 stemmeberettiget deltok på Årsmøte.  

13 av totalt 17 lokallag var representert.  

I tillegg var avlsutvalget og gjeterhundnemnda til stede. 

 

2. Godkjenning av innkalling, saksliste og forretningsorden. 

Vedtak: Innkalling og saksliste enstemmig godkjent. 

 

3. Valg av to representanter til å underskrive protokollen sammen 

med møteleder. 

Vedtak: Guro Johnsrud og Dag Heintz sammen med møteleder Gerd 

Jorde ble valgt til å godkjenne protokoll fra møte. 

 

4. Årsmelding 

Kommentar / tillegg til årsmelding: 

*Medlemskapet i Gjensidige gjelder forsikring av sauen. 

*Det ble gjennomført ekstraordinært årsmøte 23.5.2022 for NSG i 



sammenheng med budsjettbehandling i 2023.  

Gerd Jorde og Steinar Staaland representerte Buskerud deltok på 

teams. 

 

*Buskerud landbruksselskap ble stiftet i 1830.  

Det ble stiftet med tanke på å drive avl på hest og Geitvassdalen ble 

innkjøpt til beite i 1883.  

I dag er det Bondelaget, Småbrukarlaget og Statsforvalteren som 

formidler og deler ut CA kr 200 000-. pr år.  

Inntektene kommer stort sett fra utleie av jakt, fiske og beite til sau. 

Prosjekter som har fått tilskudd de siste årene er: Karbonbinding i 

fjell-landbruket og til gjennomføring av Øko-uka. Alle kan søke om 

midler fra Buskerud landbruksselskap i Øvre del av Hallingdal. 

 

Avlsutvalget 

Leder Jon Roar Grøstad kommenterte litt om avlsarbeidet. Værer som 

blir satt inn på semin blir yngre fordi gentesting får fram sikrere dyr.  

Fokus på kryss under kåringene de siste årene har gitt stor framgang 

når det gjelder fødselsvansker. I løpet av 5-6 år er det tydelige 

forbedringer, egenskapen har stor arvbarhet. 

 

Gjeterhundnemnda 

Leder Steinar Hagen kommenterte årsmelding og erfaringen er at det 

er stor aktivitet i hele fylke. Det har vært større aktivitet enn nevnt i 

Årsmeldingen! 

 

Vedtak: Årsmelding for fylkeslaget, avlsutvalget og gjeterhund-

nemnda ble enstemmig vedtatt med registrerte endringer. 

 

5. Regnskap 

Kommentarer: 

* Fortsatt bruk av teams til møter vil være økonomisk. En god 

fordeling mellom teams og fysiske møter vil spare tid for medlemmene. 

* Sjekke muligheten for å søke Buskerud Landbruksselskap til 

eksteriørbedømming under kåring? 

 

Vedtak: Regnskap for fylkeslaget, avlsutvalget og gjeterhund-nemnda 

ble lagt fram og enstemmig vedtatt av årsmøte. 

 

 

 



6. Arbeidsplan 

 

* Værmønstring har manglet plass å være etter at det ble uaktuelt på 

Lien. Dersom det er aktuelt, kan Buskerud Landbruksskole 

forespørres. Det er færre dyr å vise fram da de beste blir satt 

tidligere inn på Staur. Avlsutvalget tar eventuelt ansvar. 

 

Forslag til tema på høstmøte:  

* Problematikk mellom slakt og fett og klassifisering. 

* Innkjøp av rett vær til de egenskapene en vil få fram i besetningen  

   sin. Delindekser og O-indeks. 

* Innlegg av veterinær 

      * Gardsbesøk m/innhold av teknologiske løsninger og diverse opplegg. 

* «Sponse» unge bønder til å reise på Lammekongress. 

* Økonomi i saueholdet. 

* Sette søkelys på problematikken rundt laushund. Utfordringer med    

økende turisttrafikk. 

* Samarbeid med andre organisasjoner om løsning på utfordringer. 

* Teams møter for tillitsvalgt gjennom året. 

 

Vedtak: Se muligheten av å samarbeide med andre organisasjoner som 

ved fagmøter / samlinger.  

Handlingsplanen bør være mer detaljert med måloppnåelse. 

Mulig undergrupper er løsning til å jobbe med enkeltsaker.  

Arbeidsplan er med kommentarer enstemmig vedtatt av årsmøte. 

 

AKTIVITETSPLAN 2023 

 
MÅNED AKTIVITET ANSVAR 

JANUAR 

 

Styremøte planlegge årsmøte m/ budsjett og 

arbeidsplan. 

Tema Jordbruksforhandlinger 

 

Styret 

FEBRUAR 

 

Følge med på CWD 

Gjennomføre årsmøte på Tyrifjorden 

Gi innspill til jordbruksforhandlingene. 

Alle 

 

Styret 

MARS 

 

Styremøte med oppnevning av råd og utvalg. 

Dialogmøte geit. 

Styret 

JUNI 

 

Styremøte. 

Dialogmøte med gjeterhund og avl. 

Styret 

AUGUST Styremøte. Styret 

OKTOBER 

 

Styremøte på teams. 

Høstsamling? 

Styret 

NOVEMBER 

 

Værmønstring 

Styremøte 

Avlsutvalget 

Styret 



Fylkeslaget skal arbeide med: 

✓ Rovdyrproblematikken 

✓ Oppfordre til sporing av gaupe. 

✓ Samarbeide med Statsforvalteren, Buskerud Bondelag og Buskerud 

Småbrukarlag. 

✓ Representere laget i ulike møter 

✓ Arbeide for fortsatt optimisme i sau og geiteholdet. 

✓ Jobbe for at vi skal være stolte av næringa vår, være gode ambassadører. 

✓ Tiltak for å bevare små/mellomstore besetninger 

✓ Følge med på Dyrevelferdsprogrammet. 

✓ Klimakalkulatoren 

✓ KURS: klipping, kadaverhund, instruktører gjeterhund. 

 

 

7. Innkomne saker 

Ingen innkomne saker 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



8. Valg 

 

Valgkomiteens leder Halvor Bergsland la fram forslag. 
 

VALGKOMITÈÈN for BUSKERUD SAU og GEIT 2023       

         

Leder og nestleder velges for 1 år av gangen, resten av styret velges for 2 år. Skriftlig   

Styret 
  

 Valgt       
På 

valg: 

Leder Gerd Jorde 2023  1 år  2024 

Nestleder Steinar Staaland 2023  2 år  2025 

  Guro Johnsrud 2023  2 år  2025 

  Lars Torkel Øi 2022  2 år  2024 

  Tore Kravik 2023  2 år  2025 

         

Varamedlemmer velges for 1 år           

1 Aslak Geir Skurdal 2023       2024 

2 Marie Hov 2023    2024 

3 Håkon Haug Laa 2023    2024 

         

Revisor velges for 2 år       

  Mette Feten 2022       2024 

  Jon Lilleslett 2023    2025 

 Vara  Bjørn Kristian Bråten 2021    2023 

    
     

  Valgkomitè  Valgt Personlig vara  Valgt 

Leder Åse Otterholt Veggli 2019 Petter Bjerknes Skollenborg 2019 

  Kristian Skretteberg Modum 2017 Lars H. Nerum Eggedal 2020 

  Henrik Opperud Tyristrand 2021 Thomas Siegel Tyristrand 2021 

  Håvard Brevik Torpo 2019 Lars Eivind Haugo Ål 2019 

 Jon Roar Grøstad Lier                2023 Jon Sand Lier 2023 

  Godtgjørelse for 2023:           

  Leder 13 000,-      

  Kasserer 6 000.-      

 

Årsmøte avgjorde at BSG følger satsene til NSG  
Teams inntil 2 timer kr 570.- 

Fysisk møte inntil 2 timer Kr 1130.- 

Fysisk møte over 4 timer Kr 2240.-  
 

  Km godtgjørelse etter statens satser     

 

Vedtak: Styret velger sine utsendinger til NSG sitt årsmøte.  

Styret forbereder forslag til rutiner for valgkomite år 2024.  

Oversikt over utvikling av godtgjørelse må foreligge årsmøte i 2024.  

Årsmøte vedtok enstemmig forslaget fra valgkomiteen med kommentarer. 



 

Budsjett 

Kasserer Knut Reidar Bråten var sjuk under årsmøte. 

Forslaget til budsjett 2023 ble presenterte av sekretær. 

 
 

 

     Vedtak: Budsjett for 2023 enstemmig vedtatt av årsmøte 

 

 

 

Diskusjon om jordbruksforhandlingene på 

Årsmøte for Buskerud sau og geit 25.2.2023 

 
Steinar Staaland la fram forslag på innspill til jordbruksforhandlingene 2023. 

Forslaget ble sendt ut i forkant av årsmøte og ligger på hjemmesida. 

Årsmøte hadde ikke mange innvendinger utover å kutte ut forslag på innføring av 

kvoter.  

 

 

   



Møteleder: Gerd Jorde 

 

 

 

Guro Johnsrud     Dag Heintz 

 

                                                                                                                                 

 

 

Referent: Vinni Foss 

 

 

 

 

  
  


